

EBRD press release

EBRD, Attijari bank and Enda Tamweel supporting small businesses in Tunisia

Loan of up to 40 million Tunisian dinars to microfinance institution Enda Tamweel



European Bank
for Reconstruction and Development



التجاري بنك
Attijari bank



www.ebrd.com/news



Date: 09/12/2021

Translation: French

Contact: Nibal Zgheib

Tel: +44 20 7338 8583

Email: ZgheibN@ebrd.com

Twitter: @nibalzgheib



- **Loan of up to TND 40 million to microfinance institution Enda Tamweel**
- **Local micro, small and medium-sized enterprises to benefit**
- **EBRD risk-sharing framework with Attijari bank**

The European Bank for Reconstruction and Development (EBRD) is firming up access to finance for Tunisian micro, small and medium-sized enterprises (MSMEs).

The Bank is providing Attijari bank Tunisia with a second unfunded risk-sharing guarantee of 50 per cent on a loan to Enda Tamweel, the leading microfinance institution in the country.

Under the EBRD's Risk Sharing Framework (RSF), Attijari bank Tunisia is extending a loan of up to TND 40 million to Enda Tamweel for on-lending to local MSMEs which are its core customers and need financial support to cover their liquidity shortages due to the impact of the coronavirus pandemic.

Enda Tamweel will channel part of the financing to women led SME's, which will also benefit from technical capacity building .

The EBRD is a multilateral bank that promotes the development of the private sector and entrepreneurial initiative in nearly 40 economies across three continents. The Bank is owned by 71 countries as well as the EU and the EIB. EBRD investments are aimed at making the economies in its regions competitive, inclusive, well-governed, green and integrated. Follow us on the [web](#), [Facebook](#), [LinkedIn](#), [Instagram](#), [Twitter](#) and [YouTube](#).

The Covid-19 crisis is affecting Tunisian companies of all sizes, especially those that generate the majority of their revenues from the tourism, hospitality, services, transport and other heavily affected sectors.

Support for small business in the country is a priority for the EBRD in its work to strengthen the Tunisian economy. The Bank's investments aim to support Tunisia's competitiveness by opening markets and strengthening governance, promote economic inclusion for women, young people and those living in remote areas, strengthen the financial sector's resilience and support Tunisia's green economy transition.

Since the start of its operations in Tunisia in 2012, the EBRD has invested close to €1.4 billion across 57 projects there, and supported more than 1,200 SMEs through European Union-funded technical assistance to date.

La BERD, Attijari bank et Enda Tamweel appuient les petites entreprises en Tunisie

Prêt d'un montant de 40 millions de dinars tunisiens à l'institution de microfinance Enda Tamweel

- Prêt d'un montant de 40 millions de dinars tunisiens à l'institution de microfinance Enda Tamweel
- Au profit de micro-, petites et moyennes entreprises
- Dispositif de partage des risques avec Attijari bank

La Banque Européenne pour la Reconstruction et le Développement (BERD) renforce l'accès au financement des micro-, petites et moyennes entreprises tunisiennes.

La Banque fournit à Attijari bank Tunisie une deuxième garantie de partage des risques à hauteur de 50 % du montant du prêt attribué à Enda Tamweel, première institution de microfinance du pays.

Dans le cadre du Programme de partage des risques (RSF), Attijari bank Tunisie accorde un prêt d'un montant de 40 millions de dinars tunisiens à Enda Tamweel pour que cette institution octroie à son tour des crédits à des MPME locales qui comptent parmi ses principaux clients et ont besoin d'un appui financier pour couvrir leur manque de liquidités dû à l'impact de la pandémie du coronavirus.

Enda Tamweel octroiera une partie de ce financement au profit des MPME gérées par des femmes. Ces entreprises bénéficieront également d'une assistance technique.

La crise de la COVID 19 affecte les entreprises tunisiennes de toutes tailles, en particulier celles qui génèrent la majorité de leurs revenus dans le tourisme, l'hôtellerie, les services, les transports et d'autres secteurs fortement touchés.

L'appui aux petites entreprises du pays est une priorité pour la BERD dans le cadre de ses activités visant à renforcer l'économie tunisienne. Les investissements de la Banque visent à soutenir la compétitivité de la Tunisie en ouvrant les marchés et en renforçant la gouvernance, à promouvoir l'inclusion économique des femmes, des jeunes et des personnes vivant dans des régions reculées, à accroître la résilience du secteur financier et à appuyer la transition de la Tunisie vers une économie verte.

Depuis le début de ses opérations en Tunisie en 2012, la BERD a investi à ce jour près de 1,4 milliard d'euros dans 57 projets sur place, et soutenu plus de 1 200 PME au moyen d'une assistance technique financée par l'Union européenne.